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Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Macieja Grabowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Obszar Mierzei Wiślanej wraz z Zalewem Wiślanym znajduje się w strefie programu Natura 2000, 

co nakłada na tamtejsze władze samorządowe o wiele większe wymogi w zakresie ochrony 

środowiska, w tym ograniczenie emisji gazów i pyłów będących produktami tradycyjnego spalania w 

gospodarstwach domowych i lokalnych firmach. Oznacza to pilną konieczność zastąpienia owych 

produktów innymi źródłami czy nośnikami energii cieplnej, z których gaz sieciowy wydaje się 

najbardziej korzystny z punktu widzenia ekonomicznego i ekologicznego. 

Podczas naszych spotkań z samorządowcami z gmin zlokalizowanych na Mierzei Wiślanej 

(Stegna, Sztutowo) poinformowano nas, że problem zaopatrzenia obszaru mierzei w gaz sieciowy nie 

znajduje ani łatwego, ani szybkiego rozwiązania. Według opinii Pomorskiej Spółki Gazownictwa 

sporządzonej na zlecenie PGNiG i popartej badaniami potencjalnego rynku odbiorców ewentualna 

inwestycja na tym terenie nie wydaje się opłacalna. Z dodatkowych wyjaśnień przesłanych nam przez 

PSG wynika, że liczba zdeklarowanych odbiorców musiałaby być dwukrotnie wyższa, by uzyskać 

określoną w takich przypadkach stopę zwrotu nakładów inwestycyjnych. 

Według szacunków PSG koszt ewentualnej inwestycji ocenia się na kwotę około 14 milionów zł, 

wliczając w to koszt gazociągu wysokiego ciśnienia z Nowego Dworu Gdańskiego do Stegny i stację 

redukcyjną (około 7 milionów zł) oraz budowę sieci na obszarze mierzei (około 7 milionów zł). Na 

podstawie sporządzonych analiz PGNiG określa, że co najmniej do roku 2018 nie przewiduje się 

jakichkolwiek działań w ramach procesu planowania i realizacji inwestycji gazowniczych w rejonie 

mierzei. 

Występująca tu sprzeczność logiki rachunku ekonomicznego ze słuszną ideą ochrony środowiska 

na jakże ważnym z punktu widzenia rozwoju turystyki i wypoczynku obszarze Polski stwarza 

poważny i niezmiernie pilny do rozwiązania przez lokalne władze samorządowe problem. 

Wydaje się, że wsparcie zainteresowanych resortów jest w tym przypadku nieodzowne, zwracamy 

się zatem do Pana Ministra z zapytaniem: jakie rozwiązanie umożliwiłoby pogodzenie interesu 

ekonomicznego inwestora z dyrektywami UE dotyczącymi programu Natura 2000? 
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